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MsR Hlohovec  21.6.2012 

Návrh  na uznesenie: 

MsZ v Hlohovci: 

 

1.  B e r i e   n a   v e d o m i e 

     Informáciu súvisiacu s plnením uznesenia MsZ Hlohovec 

     č. 99  zo dňa  27.10.2011  

 

2.  S c h v a ľ u j e  

    2.1 pokračovanie prípravných prác spočívajúcich  

          v zabezpečení realizácie trvalého mosta vykonávaných  

          mestom Hlohovec  a HRRA TTSK 

     

    2.2  zabezpečenie financovania realizácie trvalého mosta  

      Hlohovec z úverových zdrojov  

     

 



 

Dôvodová správa 

 

 Na základe  uznesenia Mestského zastupiteľstva mesta Hlohovec č.99 zo dňa 27.10.2011 

k návrhu postupu zabezpečenia mosta  Bailey Bridge  sa začali prípravné práce na realizácii stavby 

mosta v Hlohovci. Prvým krokom je vypracovanie projektovej dokumentácie stavby dočasného mosta 

typu Bailey Bridge.  V roku 2012 bol verejným obstarávaním vybratý spracovateľ projektovej 

dokumentácie ( ďalej len PD ) predmetnej stavby mosta. Súčasťou spracovania PD  je aj zabezpečenie 

vyjadrení dotknutých orgánov štátnej správy, samosprávy, vlastníkov a správcov inţinierskych sietí 

a všetkých  vyjadrení potrebných k vydaniu územného rozhodnutia  a vydaniu stavebného povolenia.   

 

     Dňa 3.5.2012 bolo zvolané prvé pracovné rokovanie, na ktoré boli pozvaní zástupcovia organizácií, 

ktoré  majú najväčší vplyv na realizáciu stavby mosta Hlohovec a svoje stanoviská uţ uplatnili pri 

zmene  ÚPN mesta Hlohovec – zmeny a doplnky 2011 most (  UPN mesta Hlohovec ).   Na rokovaní 

sa zúčastnili zástupcovia Slovenského vodohospodárskeho podniku , š.p. Piešťany ( SVP ),   Štátnej  

plavebnej správy - odbor plavebnej bezpečnosti, vodných ciest a prístavov ( ŠPS ) a  zástupca 

investora  stavby Vodné dielo Sereď – Hlohovec spoločnosť  Top Optimal s.r.o., Praha.  

 

Na základe stanovísk k UPN mesta Hlohovec  a dohody  s Mestom Hlohovec projektant  predloţil na 

rokovanie variantné riešenie návrhu mosta typu Bailey Bridge.   

 

Prvý variant je mostný objekt typu BB, dĺţky cca  378,0 m, ktorý je navrhnutý na trvalých 

ţelezobetónových podperách s výškou spodnej hrany nosnej konštrukcie minimálne 148,2 m.n.m.  

Tento variant spĺňa poţiadavky na prevádzku vodného diela, ako aj poţiadavky na plavebnú výšku 

v tomto úseku Váhu. Tento variant predpokladá búranie existujúceho mosta v Šulekove.  Odhadovaný 

stav. náklad je cca. 3,47  mil € s DPH 

Druhý variant je dočasný most BB dĺţky cca. 290,0 m. Spodná hrana mostného objektu je 

umiestnená vo výške cca. 143,00 m.n.m. Znamená to, ţe mostný objekt je poloţený v úrovní 

existujúcich hrádzí. Piliere tohto mosta sú navrhované ako dočasné (oceľová rozoberateľná 

konštrukcia PIŢMO), okrem pilierov v koryte Váhu, ktoré sú ţelezobetónové, hlbinne zaloţené. 

Variant 2 neumoţňuje prevádzku vodného diela, ani plavbu lodí, konštrukcia je však z veľkej časti 

rozoberateľná a je moţné jej zdvihnutie na poţadovanú výšku. V rámci tohto variantu sa existujúci 

most v MČ Šulekovo opraví. Odhadovaný stav. náklad je cca. 2,74 mil € s DPH. 

 

Po predloţení variantného riešenia  zástupcovia  ŠPS, SVP a Top Optimal s.r.o. Praha a po 

nasledujúcej diskusii potvrdili svoje predchádzajúce stanoviská UPN mesta Hlohovec a poţadujú pri 

výstavbe mosta Hlohovec dodrţať min.  plavebnú výšku  7 m nad prevádzkovou plavebnou hladinou 

pri realizácii vodného diela,  t.j. min. 148,10  m n.m.  Zástupca  ŠPS uviedol, ţe v prípade výstavby je 

potrebné podľa §4 odst. (4) vyhlášky č. 22/2001 Z.z., dodrţať minimálnu podjazdovú výšku mostov 

nad najvyššou plavebnou hladinou:     

a) 4 m pre vodné cesty klasifikačnej triedy I,   

b) 5 m pre vodné cesty klasifikačných tried II a III,  

c) 5,25 m pre vodné cesty klasifikačnej triedy IV,  

d) 7 m pre vodné cesty klasifikačných tried Va, Vb, VIa a VIb,)  

e) 9,10 m pre vodné cesty klasifikačných tried VI c a VII 

 

a podľa   § 3 odst (4)  vodné cesty, ktoré sú určené na splavnenie, sa povaţujú za výhľadovo 

sledované.  Výhľadovo sledované vodné cesty sú: 

a) na úseku Váhu od riečneho kilometra 70,00 po riečny kilometer 240,00, klasifikačné triedy Va a Vb, 

 b) na úseku Moravy od riečneho kilometra 6,00 po riečny kilometer 99,00, klasifikačná trieda Vb, 

 c) na prepojení Váhu -Odry, klasifikačné triedy Va a Vb, 

 d) na úseku Váhu od Ţiliny po Vrútky, klasifikačné triedy I aţ III, 
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 e) dolné úseky tokov rieky Hornád, Bodrog, Latorica, Laborec, klasifikačné triedy IV a Va, 

 f) Hron a Ipeľ, klasifikačné triedy I aţ III, 

 g) Nitra v úseku od zaústenia do Váhu po mesto Nitra, klasifikačná trieda Va. 

 

     Na základe uvedených skutočností  ŠPS a v zmysle ustanovení citovanej vyhlášky  nesúhlasí 

s dočasným riešením so zníţenou podjazdovou výškou. Podľa ich stanoviska nie je moţné  výstavbu 

riešiť ani na základe výnimky z uvedenej vyhlášky z niţšou plavebnou výškou ako je 7 m nad max. 

prevádzkovú hladinu pri realizácii vodného diela Sereď – Hlohovec.  

  

Zástupca  spoločnosti Top Optimal s.r.o., navrhol realizovať výstavbu mosta ako zdruţenú investíciu 

mesta Hlohovec s investorom vodného diela ako náhradu za lávku pre peších, ktorú má vybudovať 

investor v rámci stavby vodného diela Sereď – Hlohovec.  Podmienky zdruţenej investície  budú  

dohodnuté na nasledovných rokovaniach štatutárnych zástupcov mesta a  investora.  

 

Na základe  podmienok  zástupcov  dotknutých orgánov štátnej správy a zástupcu investora vodného 

diela  spracoval projektant a predloţil mestu Hlohovec na zváţenie zopár návrhov a postrehov: 

 

„  Ako trvalý most nie je Bailey Bridge vhodný.  Konzultovali sme to aj s inými kolegami a došli sme 

k záveru, ţe pri takom dopravnom zaťaţení môţe BB uţ po 7-10 rokoch vykazovať veľké trvalé 

deformácie a začne sa zhoršovať kvalita spojov. Z dlhodobého hľadiska môţe byť problém uţ po 20-

tich rokoch a most bude potrebovať veľkú opravu.  

Navrhujeme teda nebudovať BB, ale trvalý spriahnutý oceľovo-betónový most. Veľkou výhodou 

mosta je moţnosť ho výškovo zakriviť.  

Čo sa týka priečneho rezu. Tu vidím najväčší problém. Pri dočasnom moste BB vyhovuje. Pri trvalom 

moste by mala byť šírka vozovky v jednosmerke minimálne 5,5 m. Je to z dôvodu obchádzania 

pokazeného vozidla.  Túto podmienku vyţaduje norma a pri BB ju nedokáţeme splniť. Ak by sme 

most spravili podľa návrhu, ktorý posielam ( viď príloha č. 1), budeme mať šírku vozovky 4,0 m + 

1,5m chodník oddelený iba nízkou obrubou. Takéto usporiadanie by sa dalo za istých podmienok 

povaţovať za splnenie podmienky. Bola by však potrebná výnimka z normy a súhlas stavebného úradu 

a samozrejme polície.  

Chodci a cyklisti sú v novom návrhu riešení neporovnateľne komfortnejšie, ako na BB. Taktieţ 

verejné osvetlenie by sa dalo na takomto moste riešiť jednoduchšie a lacnejšie ako na BB. 

Najviac Vás asi zaujíma cena. Pri takomto moste dlhom cca. 220 m je cena vrátane násypu a opravy 

starého mosta porovnateľná ako cena 370 m dlhého BB.  Dokonca si myslím, ţe je to lacnejšie riešenie 

(pri takto navrhovanom usporiadaní). 

Z hľadiska trvácnosti mosta, nákladov na údrţbu, rozsahu údrţby, vhodnosti konštrukcie... oproti 

mostu BB je takýto most neporovnateľne výhodnejší. “ 

 

   Na základe  podmieňujúcich stanovísk rozhodujúcich orgánov štátnej správy, zástupcu investora 

vodného diela Sereď - Hlohovec a  informácie projektanta máme zato, ţe lepším riešením je budovať 

trvalý most oceľovo-betónový,  tak ako ho navrhuje projektant.   

Z uvedeného dôvodu navrhujeme  výstavbu nového jednosmerného mosta Hlohovec, ako  trvalý most  

z oceľovo-betónového materiálu a  schváliť uznesenie tak ako je  navrhnuté.  

 

 

Stanovisko hlavného architekta mesta Hlohovec: 

Súhlasí so stanoviskom projektanta a odporúča riešiť most ako oceľovo-betónový. 
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Stanovisko komisie územného plánovania a regionálneho rozvoja (zasadnutie 5.6.2012): 

Členovia komisie zobrali na vedomie informáciu o postupe pri projektovaní stavby Most Hlohovec a na základe 

súčasných podmienok uvedených v stanoviskách Štátnej    plavebnej správy,  Slovenského  vodohospodárskeho 

podniku a stanoviska zástupcu investora  stavby Vodné dielo Sereď – Hlohovec  spoločnosť Top Optimal, s.r.o., 

odporúčajú postupovať  pri spracovaní projektu mosta Hlohovec v zmysle  predloţených pripomienok  

a stanoviska  projektanta.   

Pri projekte stavby členovia komisie podobne ako projektant odporúčajú  navrhovať most ako trvalý, oceľovo - 

betónovej konštrukcie ( podľa priloţeného návrhu).  

 

Po hlasovaní  členov komisie odporúčajú materiál schváliť: 

 bod 1 zobrať na vedomie 

 bod 2.1 v znení ako je predloţený, 

 bod 2.2 v znení ako je predloţený ( hlasovanie  2 proti, 1 sa zdrţal a 4 za ) 

Komisia ďalej odporučila  pre komplexnosť doplniť uznesenie v bode 2  aj o dopadovú štúdiu na vplyv 

dopravy na MK po výstavbe mosta Hlohovec. 

Na  základe  predloţených informácií členovia komisie  odporúčajú schváliť materiál tak ako je  predloţený 

a odporúčajú pokračovať v spracovaní projektovej dokumentácie trvalého mosta  ako  spriahnutý  oceľovo – 

betónovej  konštrukcie 

 

Stanovisko komisie dopravy a ŽP 

Prítomní členovia komisie boli oboznámení s prerokovávaným navrhovaným materiálom. Ďalej  

prebehla spoločná odborná diskusia k postupu zabezpečenia výstavby mosta Hlohovec ako trvalého  

riešenia s rešpektovaním všetkých parametrov vodného diela Hlohovec – Sereď a poţiadaviek štátnej  

plavebnej správy a správcu toku SVP PV Piešťany, nie oceľovej ale oceľobetónovej konštrukcie. 

V rámci diskusie člen komisie p. Kvanta predloţil na rokovanie komisie štúdiu od fy  PRODEX : 

„Posúdenie a návrh alternatív cestného mosta cez rieku Váh Hlohovec -Šulekovo“ 

spracovanú v období 10/2011. Uviedol, ţe podľa tejto štúdie za niečo vyššie náklady oproti 

súčasnej alternatíve t.z. za 3,5 aţ 4,0 mil. € je moţné postaviť oceľobetónový most 

obojsmerný s obojstrannými chodníkmi.  

Tak isto odporúča zváţiť umiestnenie mosta do priestoru ţelezničného mosta a posúdenia 

takéhoto umiestnenia z hľadiska celomestskej dopravy. Tento návrh zdôvodnil aj 

argumentom, ţe vyústenie mosta na ul. Nábr. A. Hlinku v blízkosti vstupu do Zámockej 

záhrady je problematické riešenie aj z hľadiska, ţe v súčasnosti stoja autá v tomto úseku po 

pravej strane smerom k poliklinike, čo by komplikovalo prejazdnosť vyššie dopravne 

zaťaţenej komunikácii. 

Stanovisko komisie: 

– komisia odporúča návrh na uznesenie 2.1 – predloţiť na schválenie s podmienkou: 

   zaoberať sa návrhom obojsmerného riešenia podľa vyššie citovanej štúdie 

– komisia odporúča návrh na uznesenie 2.2 – predloţiť na schválenie 

– komisia odporúča prehodnotiť alt. riešenie trvalého mosta oceľobetónovej konštrukcie 

   s obojsmernou premávkou s obojstrannými chodníkmi pre chodcov (viď. štúdia PRODEX 

   Bratislava 10/2011) Na záver komisia prijala k materiálu svoje odporúčanie. 

 

 

 

 

 

 

 



 

Uznesenie MsZ v Hlohovci zo dňa 27.10.2011: 

 

 

 

99. 

uznesenie 

k Návrhu postupu zabezpečovania mosta Bailey Bridge 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
MsZ v Hlohovci 

1. neschvaľuje poslanecké návrhy: 

 Ing. J. Hviezdareka, aby bol predloţený materiál stiahnutý z rokovania MsZ, 

 Ing. P. Voltmanna, aby bola pre umiestnenie mosta určená iná lokalita,  

2. berie na vedomie: 

2.1 rozsah aktivít zameraných na zabezpečenie mosta Bailey Bridge vykonávaných mestom Hlohovec  a HRRA 

TTSK, 

22 zabezpečenie financovania realizácie mosta Bailey Bridge z úverových zdrojov, 

2.3 postup zabezpečovania prípravných prác smerujúcich k realizácii investície, 

3. schvaľuje: 

3.1 zabezpečenie geodetických prác nutných k osadeniu mosta v r. 2011, 

3.2 spracovanie projektovej dokumentácie pre územné a stavebné konanie v r. 2012. 

 

 

 

 

 

 


